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Stuw Leij —Water Verzonden 16 maart 2023 
Natuurlijk 

Geachte heer Dejonckheere, 

Op 13 februari 2023 stelde u een aantal vragen in het kader van artikel 58. 
In deze brief geven wij u onze reactie op uw vragen en opmerkingen. 

Uw inleiding:  
Het is beleid van Waterschap de Dommel om zo veel mogelijk water in het systeem te 
houden op de bovenloop van de beken in ons gebied. Ik ben verbaasd over de 
instelling van de stuw bij de vispassage aan de vlonder in Goirle. Daar waar onder 
andere Van Puijenbroek in het gebied van Gorp en Roovert tal van (nieuwe) stuwtjes 
netjes heeft ingesteld op de hoogst mogelijke stand, staat de stuw bij de vispassage 
nog steeds op de laagste stand (zie foto). Dat leidt ertoe dat zowel de Roovertse Leij 
als de Poppelse Leij nu weer al een meter lager staan dan ze zouden kunnen staan. 
Mijn vragen luiden daarom: 

Vraag 1 
Hoe komt het dat winter en zomer deze stuw op de laagste stand ingesteld blijft staan? 
Antwoord: 
Het is niet juist dat deze stuw bij de Vloeder winter en zomer op de laagste stand 
ingesteld blijft staan. Dit betreft een automatische stuw, die is ingesteld om een 
bepaald debiet door te laten en is geplaatst om het bergingsgebied wanneer nodig in te 
zetten. Bij een toename van de afvoer (boven de 6,80 m3/s) zal de stuw automatisch 
hoger gaan staan. Hierdoor vult het bergingsgebied zich. Wanneer de afvoer weer 
afneemt (of bij volledige vulling van de Vloeder (max peil 14,40 m + NAP)) zal de 
stuwklep weer dalen. 

In de BOR (beheer en onderhoudsrichtlijn: een bestand wat tijdens een project wordt 
gemaakt. Hierin staat beschreven hoe we het beheer en onderhoud moeten uitvoeren 
om de gewenste eind situatie te behalen) bij het project zijn de volgende reguliere 
streefpeilen afgesproken: 
Streefpeil voorjaar = 12,80 m+NAP 
Streefpeil zomer = 12,88 m+NAP 
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De klepstuw staat momenteel zeker niet in de laagste stand. Integendeel, de klep heeft 
zelden zo hoog gestaan als nu. Immers, vanuit "elke druppel telt" staat de stuw hoger 
ingesteld dan voorheen, zowel in de winter als in de zomer. Het streefpeil is nu 
ingesteld op 13,08 m+NAP. 

De Vloeder Zuid is in eigendom van het Brabants Landschap. Met hen is destijds een 
overeenkomst gesloten waarin het medegebruik van de Vloeder-Zuid voor 
waterbergingsdoeleinden is geregeld. Doel van het bergingsgebied is het verminderen 
van ongewenste, benedenstroomse overstromingen bij piekafvoeren. Daarnaast is er 
natuurontwikkeling in en langs de beken gerealiseerd, alsmede vermindering van de 
verdroging langs de Rovertsche Leij. 

Vraag 2 
Volgens de gebiedsbeheerder Stijn Sluis is dat conform de afspraak. Als dat zo is: 
Waarom is er dan een instelbare stuw geplaatst? 
Antwoord: 
Zie ook vorige antwoord. Er zijn inderdaad afspraken gemaakt met omliggende boeren 
en met terreineigenaar Brabant Landschap in het kader van het project. Daarin zijn ook 
de afspraken vastgelegd met betrekking tot de automatische stuw met 
debietbegrenzer. Dit zodat het bergingsgebied zich automatisch gaat vullen wanneer 
het debiet boven de vastgestelde waarde (6,80 m3/s) komt. Het is een van de eerste 
projecten van het waterschap waarbij een automatische stuw met een debietbegrenzer 
(vanaf bepaalt debiet de afvoer gaan "knijpen") is ingeregeld, in dit geval om 
waterbergingsgebied in te zetten. 

Vraag 3 
Kan deze afspraak gewijzigd worden zodat zeker in de winter meer water in het 
leibekken behouden kan worden? 
Antwoord: 
Sinds de droge zomers is het streefpeil al 20 cm hoger ingesteld. Een verdere 
verhoging zou in afstemming met de omgeving moeten plaatsvinden. Uit een eerste 
verkenning is gebleken dat hiervoor nog onvoldoende draagvlak is bij aanliggende 
perceeleigenaren. 

Vraag 4 
Krijgt de Leij binnen het waterschap de Dommel wel voldoende aandacht? 
Antwoord: 
In het Leijen-gebied zijn dagelijks een gebiedsbeheerder, regiobeheerder, 
planvormer(s), handhaver, etc. actief. U mag er op vertrouwen dat deze ambtenaren 
het gebied goed in de gaten en in de aandacht houden. 
Zo is vanuit beheer Watersysteem actief gewerkt aan waterconserveringsmaatregelen 
in de omgeving. Zo is ook met Van Puijenbroek samen gewerkt aan het plaatsen van 
bijna 40 stuwen op het landgoed. Het waterschap heeft deze stuwen geplaatst en 
deels vergoed. 
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